



FAST FACTS ABOUT THE CHILDREN'S

FROM ITS INCEPTION AS QUEBEC'S FIRST PEDIATRIC FACILITY IN 1904, THE MONTREAL CHILDREN'S HOSPITAL HAS MAINTAINED A REPUTATION AS A WORLD-CLASS PIONEER IN PEDIATRIC MEDICINE AND A LEADER IN CUTTING-EDGE CARE. CENTRAL TO THE CHILDREN'S VISION IS ITS UNIQUE BRAND OF CHILD AND FAMILY-CENTERED CARE.

THE CHILDREN'S BY THE NUMBERS

- 308 physicians and surgeons
- 500 nurses
- 1,500 allied health professionals

LAST YEAR THE CHILDREN'S SAW

- 200,000 patient visits
- 78,022 visits to the ER, one of the busiest in North America
- 120,000 children in 70 day clinics
- 6,589 major surgeries
- 5,909 patients hospitalized

SOME CHILDREN'S FIRSTS

- First in Quebec to perform open-heart surgery on a child
- First to successfully use the mechanical Berlin heart on the youngest child in North America
- Performed the first pediatric bone marrow transplant in the province
- First hospital in Canada to feature a Pediatric Intra Operative MRI suite
- First hospital in Canada with a Pediatric Insulin Pump Therapy Centre

A NEW ERA OF CARING

When the new Children's on the Glen site opens its doors to patients in 2015, Montreal will be home to one of the most state-of-art pediatric facilities in all of North America. As well as ensuring a truly healing environment for sick children and their families, the new hospital will enable leading researchers and health professionals to continue The Children's legacy as a pioneer in cutting-edge care.



FOR ALMOST 40 YEARS, THE MONTREAL CHILDREN'S HOSPITAL FOUNDATION HAS HAD THE PRIVILEGE OF SUPPORTING THE PATIENTS AND STAFF OF THIS WONDERFUL FACILITY. FUNDS RAISED HELP THE CHILDREN'S TO OFFER THE MOST ADVANCED CARE POSSIBLE, TEACH THE LATEST TECHNIQUES TO NEW GENERATIONS OF HEALTHCARE PROFESSIONALS AND PIONEER GROUNDBREAKING RESEARCH. DONOR SUPPORT PLAYED A MAJOR ROLE IN BUILDING THE NEW CHILDREN'S, WITH OVER \$105 MILLION RAISED THROUGH *THE BEST CARE FOR CHILDREN* CAMPAIGN.



LE CHILDREN EN BREF

L'HÔPITAL DE MONTRÉAL POUR ENFANTS A ÉTÉ FONDÉ EN 1904, DEVENANT AINSI LE PREMIER HÔPITAL PÉDIATRIQUE DU QUÉBEC. DEPUIS SA CRÉATION, IL EST RECONNU MONDIALEMENT COMME UN PIONNIER DE LA MÉDECINE PÉDIATRIQUE ET COMME UN CHEF DE FILE EN MATIÈRE DE SOINS DE POINTE. LA PHILOSOPHIE DU CHILDREN EN MATIÈRE DES SOINS OFFERTS PRIVILÉGIE UNE APPROCHE CENTRÉE SUR L'ENFANT ET SA FAMILLE.

LE CHILDREN EN BREF

- 308 médecins et chirurgiens
- 500 infirmières
- 1 500 professionnels paramédicaux

L'AN DERNIER AU CHILDREN

- 200 000 visites
- 78 022 visites à l'urgence (soit une des urgences pédiatrique les plus occupées en Amérique du Nord)
- 120 000 consultations dans les 70 cliniques ambulatoires
- 6 589 interventions chirurgicales
- 5 909 enfants hospitalisés

DES PERCÉES MÉDICALES

- La première chirurgie à cœur ouvert pratiquée sur un enfant au Québec
- Un cœur artificiel (cœur de Berlin) est utilisé avec succès pour la toute première fois au Canada pour le plus jeune patient de l'histoire en Amérique du Nord
- La première transplantation de moelle osseuse en milieu pédiatrique au Québec
- Premier hôpital pédiatrique canadien à posséder un appareil d'imagerie par résonance magnétique (IRM) 3 Tesla peropératoire
- Premier Centre de thérapie par pompe à insuline; il s'agit du premier du genre au Canada

LE DÉBUT D'UN TEMPS NOUVEAU EN MATIÈRE DE SOINS

En 2015, lorsque le nouvel Hôpital de Montréal pour enfants accueillera ses premiers patients au site Glen, Montréal disposera d'un des centres de soins pédiatriques les plus avancés d'Amérique de Nord. En plus d'offrir un véritable milieu de guérison aux enfants malades et à leurs parents, ce nouvel établissement permettra à ses chercheurs d'élite et à ses professionnels de la santé de continuer d'enrichir l'héritage du Children en tant que pionnier des soins pédiatriques de pointe.



LA FONDATION DE L'HÔPITAL DE MONTRÉAL POUR ENFANTS APPUIE LES PATIENTS ET LE PERSONNEL DE CETTE INSTITUTION REMARQUABLE DEPUIS PRÈS DE 40 ANS. ELLE RECUEILLE DES FONDS POUR AIDER LE CHILDREN À OFFRIR LES SOINS LES PLUS AVANCÉS POSSIBLES, À FORMER LES NOUVELLES GÉNÉRATIONS DE PROFESSIONNELS DE LA SANTÉ AUX TECHNIQUES LES PLUS RÉCENTES ET À POURSUIVRE SES INITIATIVES NOVATRICES EN MATIÈRE DE RECHERCHE. AVEC PLUS DE 105 MILLIONS DE DOLLARS AMASSÉS DANS LE CADRE DE LA CAMPAGNE *LES MEILLEURS SOINS POUR LES ENFANTS*, LE SOUTIEN DES DONATEURS A JOUÉ UN RÔLE DÉTERMINANT DANS LA CONSTRUCTION DU NOUVEAU CHILDREN.